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Zápis z řádného zasedání AS FaVU ze dne 27. 6. 2018 

27. 6. 2018, 12:00 hod., FaVU VUT, Údolní 244/53, Brno, zasedací místnost č. 325 (U2, 3. NP) 
 
 
Přítomni: doc. MgA. Filip Cenek, doc. Mgr.A. Lenka Klodová, Ph.D. (do bodu 7), MgA. Břetislav 

Malý, BcA. Tomáš Plachký, BcA. Alžběta Chmelíková, MgA. Jennifer Helia DeFelice, 
Mgr. Markéta Žáčková, Ph.D., BcA. Monika Rygálová, MgA. Pavel Sterec, Ph.D., 
MgA. Jakub Tajovský 

 
Nepřítomni: Ing. Jan Krnáč, Marcela Jirků, doc. MgA. Luděk Rathouský 
 
Hosté:  doc. MgA. Milan Houser, MgA. Vasil Artamonov, MgA. Tomáš Hlavenka, Eric Dráb, 

Vojtěch Dvořák, Bára Nováková, BcA. Kateřina Rafaelová, Mgr. Jan Zálešák, Ph.D. 
(bod 8) 

 
Program zasedání: 
 

1. Schválení programu zasedání AS FaVU, Cenek; 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU ze dne 24. 5. 2018, Cenek; 

3. Složení slibu senátora, Žáčková; 

4. Schválení Dodatku v Pravidlech rozdělení příspěvků, dotací a ostatních prostředků 
FaVU VUT pro kalendářní rok 2018, Cenek; 

5. Projednání a schválení Plánu realizace Strategického záměru FaVU VUT na období 
2016–2020, platného pro rok 2018, Houser; 

6. Projednání a schválení Výroční zprávy o hospodaření Fakulty výtvarných umění 
Vysokého učení technického v Brně za rok 2017, Houser; 

7. Projednání a schválení Rozpočtu Fakulty výtvarných umění Vysokého učení 
technického v Brně na rok 2018, Houser; 

8. Informace k situaci v Ateliéru malířství 1 a postoj vedení fakulty k jejímu řešení, 
Rygálová; 

9. Různé; 

10. Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, Cenek. 

 

 

 

 

 



 
 

2 
 

Bod 1: Schválení programu zasedání AS FaVU, Cenek; 
 
Předseda AS FaVU navrhl do programu zasedání doplnit k bodu 3 (Složení slibu senátora) 
dojmenování ekonomické komise senátu, jak bylo předjednáno na ustavujícím zasedání senátu. 
 

Hlasování:  
Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0. 
 
Program zasedání AS FaVU byl schválen. 
 
 

Bod 2: Schválení zápisu z řádného zasedání AS FaVU ze dne 24. 5. 2018, Cenek; 
 
Hlasování:  
Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 0. 
 
Zápis ze zasedání AS FaVU ze dne 24. 5. 2018 byl schválen. 
 
 

Bod 3: Složení slibu senátora, doplnění EK AS FaVU, Cenek, Žáčková; 
 
Markéta Žáčková přečetla slib senátora AS FaVU a stvrdila jej svým podpisem, čímž se stala členkou 
akademické komory AS FaVU. Ekonomická komise bude od 27. 6. 2018, jak bylo předjednáno na 
ustavujícím zasedání senátu, pracovat v tomto složení: Břetislav Malý (předseda), Markéta Žáčková 
a Jakub Tajovský. 
 
 
Bod 4: Žádost o schválení změny v Pravidlech rozdělení příspěvků, dotací a ostatních prostředků 
FaVU VUT pro kalendářní rok 2018 (dále jen Pravidla), Cenek; 
 
Předseda AS FaVU informoval senátory o žádosti děkana na změnu v Pravidlech v části, která se týká 
rozdělení Institucionální podpory. Vzhledem ke schválené výši rozpočtu FaVU VUT je možné snížit 
režie z IP z 30 % na 20 % a navýšit tak tyto oblasti rozpočtu fakulty: odměny akademických 
pracovníku FaVU VUT, kteří se podíleli na výsledcích VaV, nákup odborné literatury do knihovny FaVU 
VUT, podpora publikační činnosti, provoz KTDU. Nově navržené znění Čl. 1, odst. 1.2.4: „Vypočtená 
částka Institucionální podpory (dále jen IP) je určena ke krytí režií FaVU ve výši 20 % a k vnitřnímu 
rozdělení, které je v kompetenci Katedry teorií a dějin umění, ve výši 80 %. (…)“. 

Dodatek k Pravidlům byl senátu elektronicky zpřístupněn (přijat do předkládací lhůty) dne 23. 5. 2018 
a je tedy možné přistoupit k hlasování o jeho schválení. 

Hlasování:  
Pro: 10, Proti: 0, Zdržel se: 0.   
 
Dodatek k Pravidlům rozdělení příspěvků, dotací a ostatních prostředků FaVU VUT pro  
kalendářní rok 2018 byl schválen v předloženém znění.  
Schválený Dodatek je přílohou tohoto zápisu. 
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Bod 5: Žádost o projednání a schválení Plánu realizace Strategického záměru FaVU VUT na období 
2016–2020, platného pro rok 2018, Houser; 

Vzhledem k nepřítomnosti děkana na minulém zasedání senátu vyzval předseda AS FaVU děkana 
fakulty ke stručnému představení dokumentu, který byl senátu zpřístupněn dne 23. 5. 2018 (plán byl 
projednán s vedením VUT dne 6. 2. 2018 a Uměleckou radou FaVU VUT schválen dne 9. 3. 2018). 
Děkan seznámil přítomné senátory s hlavními obsahovými body předloženého strategického 
dokumentu. Lenka Klodová se dotázala, jak je to s budoucím zaměřením Galerie FaVU a jak se bude 
prakticky projevovat snaha o větší zapojení doktorandů. Proběhla diskuze mezi senátory, zda je 
žádoucí rušit princip, kdy se výstavy vybírají tzv. open callem a následným posouzením Galerijní 
radou FaVU. V diskuzi se senát přiklonil k zachování stávajícího modelu fungování Galerie FaVU. 
K tématu senát navrhuje uspořádat na začátku zimního semestru setkání, kdy by se členové 
akademické obce mohli vyjádřit k tomu, na jakém principu má galerie fungovat a kam bude 
směřovat. 
 

Hlasování:  
Pro: 9, Proti: 0, Zdržel se: 1.  
 
Plán realizace Strategického záměru FaVU VUT na období 2016–2020, platný pro rok 2018  
byl schválen v předloženém znění. 
Schválený Plán realizace Strategického záměru FaVU VUT na období 2016–2020, platný pro rok 
2018, je přílohou tohoto zápisu. 

 
 
Bod 6: Projednání a schválení Výroční zprávy o hospodaření Fakulty výtvarných umění Vysokého 
učení technického v Brně za rok 2017, Houser; 

Dokument byl senátu a akademické obci vedením fakulty zpřístupněn elektronicky dne 20. 6. 2018, 
čímž začala běžet 4týdenní předkládací lhůta (viz JŘ AS FaVU čl. 6, odst. 5). Předseda AS FaVU 
předeslal, že pokud chce senát projednat a schválit dokument na dnešním zasedání, musí se usnést 
na zkrácení předkládací lhůty (dle JŘ „Předkládací lhůtu je však nutné u těchto dokumentů dodržet, 
když o to požádá některá z komor, předseda některé z komisí nebo předseda AS FaVU.“). 
 

Hlasování o zkrácení předkládací lhůty:  
Pro: 7, Proti: 0, Zdrželi se:  3. 

 
AS FaVU se usnesl na zkrácení 4týdenní předkládací lhůty na 1 týden. 

 
Nad podobou výroční zprávy proběhla diskuze. Změny ve struktuře výročních zpráv, resp. návrhu 
rozpočtu, budou řešeny společně s Pravidly hospodaření fakulty na rok 2019 během podzimu 2018. 
 

Hlasování o schválení Výroční zprávy o hospodaření FaVU VUT za rok 2017:  
Pro: 8, Proti: 0, Zdrželi se: 2. 
 
Výroční zpráva o hospodaření FaVU VUT za rok 2017 byla schválena. 
Schválená Výroční zpráva o hospodaření FaVU VUT za rok 2017 je přílohou tohoto zápisu. 
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Bod 7: Projednání a schválení Rozpočtu Fakulty výtvarných umění Vysokého učení technického 
v Brně na rok 2018, Houser; 

Dokument byl senátu a akademické obci vedením fakulty zpřístupněn elektronicky dne 20. 6. 2018, 
čímž začala běžet 4týdenní předkládací lhůta (viz JŘ AS FaVU čl. 6, odst. 5). Pokud chce senát 
dokument projednat a zároveň schválit na dnešní m zasedání, musí se usnést na zkrácení předkládací 
lhůty (dle JŘ „Předkládací lhůtu je však nutné u těchto dokumentů dodržet , když o to požádá některá 
z komor, předseda některé z komisí nebo předseda AS FaVU.“). 
 

Hlasování o zkrácení předkládací lhůty:  
Pro: 7, Proti: 0, Zdrželi se: 3. 

 
AS FaVU se usnesl na zkrácení 4týdenní předkládací lhůty na 1 týden. 

 
EK se nad pracovním návrhem rozpočtu s vedením fakulty sešla dne 15. 6. 2018, kde byly vysvětleny 
některé nejasnosti v uvádění údajů v tabulkové části rozpočtu (KVK, DSP, RUV) a dramatické 
meziroční navýšení rozpočtů děkanátu a produkce. Diskutována byla také otázka investic a odpisů 
(v roce 2018 fakulta čerpá – díky projektu ROSTU a Fondu F – investice v objemu do 10 mil. Kč). 
Změny ve struktuře návrhu rozpočtu budou řešeny v diskuzi nad Pravidly hospodaření fakulty na rok 
2019; k návrhu rozpočtu je také od příště vhodné zpracovat textový komentář, aby byl rozpočet 
srozumitelný akademické obci. Lenka Klodová vznesla dotaz na rozdělování peněz za RUV. Do ateliéru 
jde 10 Kč za získaný bod, ale pokud se jedná o odměny pedagogům, není určeno, kolik přesně na 
odměnách dostane konkrétní pedagog. Děkan vysvětlil, že část peněz, které generuje RUV, rozděluje 
dle vlastního uvážení s ohledem na vyrovnaný rozpočet a v souladu se schválenými Pravidly 
hospodaření FaVU pro rok 2018. V diskuzi kolem investic bylo objasněno, že vybraná pracoviště 
fakulty čerpají investice z jiných zdrojů (ROSTU, Fond F); v investicích fakulty tak zůstává pouze 
požadavek dovybavení počítačové video střižny KATu a již realizovaný nákup notebooku pro AMU 
(požadavky KITu byly pokryty z jiných zdrojů a investice na počítač do studovny nebude dle vyjádření 
vedoucího KITu v roce 2018 nutná). 

 
Hlasování o schválení Rozpočtu FaVU VUT na rok 2018:  
Pro: 8, Proti: 0, Zdrželi se: 2.  
 
Rozpočet FaVU VUT na rok 2018 byl schválen. 
Schválené znění rozpočtu FaVU VUT na rok 2018 je přílohou tohoto zápisu. 

 
 
Bod 8: Informace k situaci v Ateliéru malířství 1 a postoj vedení fakulty k jejímu řešení, Rygálová; 

Předseda AS FaVU senátory informoval, že obdržel ústní podnět k projednání tohoto bodu na senátu 
fakulty od Moniky Rygálové, na kterou se obrátili studenti prvního ročníku Ateliéru malířství 1 
Vojtěch Dvořák, Bára Nováková a Erik Dráb. K projednání bodu přizval osobně inicátory bodu, 
pedagogy Ateliéru malířství 1 a vedení fakulty. Diskuzi moderoval Filip Cenek, zapsala ji Markéta 
Žáčková.  
 

Přepis diskuze je přílohou tohoto zápisu. 
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Bod 9: Různé 
 
A) Během diskuze nad rozpočtem fakulty a jeho strukturou (rozpočet dílen ad.) senát diskutoval 

chybějící informace o sdílených servisních pracovištích a dílnách. Filip Cenek navrhuje do struktury 
stránek fakulty zařadit podrobnější informace, jaké lze najít na jiných uměleckých fakultách 
s obdobnými pracovišti (viz např. http://fud.ujep.cz/dilny/): tzn. základní soupis technologického 
vybavení, odpovědná osoba, pracovní doba/možnost zastižení, příp. podmínky využití a ceník 
služeb. Týká se zejm. nově vybavených celofakultních pracovišť (rizo, sítotisk, knihařská dílna, 
CNC fréza, stolařská dílna, kovodílna, keramická pec, 3D skenery, stříkací box, robotická ruka ad.), 
u kterých by se mělo definovat, kam organizačně přísluší, či jsou samostatnou jednotkou. 
V souvislosti s tím je nutné opravit navigační systém FaVU (některé místnosti, zejm. společné 
dílny, nejsou označeny). 

 
B) Proběhla diskuze, zda je možné najít způsob, jak navýšit prostředky ve fondu mobility. Děkan 

vyzval pedagogy, aby aktivně vyhledávali grantové příležitosti na podporu mobility. Děkan také 
zdůraznil nutnost, aby se pedagogové aktivně zapojili do mobilitního programu Erasmus+ 
(pedagogické stáže). Pavel Sterec navrhl, aby byl pro pedagogy více než jeden termín podání 
žádosti. 

 
 
Bod 10: Schválení termínu příštího řádného zasedání AS FaVU, Cenek; 

Termín příštího řádného zasedání AS FaVU byl navržen na úterý 4. září 2018, 10:00, FaVU VUT, 
Údolní 53, Brno, U2/325. Předběžný program: příprava volby kandidáta na děkana FaVU VUT, 
informace k situaci v AM1, různé. 

Hlasování:  
Pro: 7, Proti: 0, Zdržel se:  1. 

Termín příštího řádného zasedání AS FaVU byl schválen. 
 

 
 
 
 
 
 
Zapsaly: Monika Šimková (body 1–7), Markéta Žáčková (8–10) 
Schválili: Filip Cenek, Lenka Klodová 


